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18.5.2023

Nuorisovaltuuston kirjallinen
toimintakertomus 2022
Nuorisovaltuuston on toimintasääntönsä §2 10. momentin mukaisesti raportoitava
toiminnastaan sivistyslautakunnalle. Tässä vuoden 2022 raportti kirjallisena.

Jäsenistö ja tehtävät

Joulukuussa järjestetyssä valmistavassa tapaamisessa päätettiin nuorisovaltuustolle seuraavat tehtävät:

● Puheenjohtaja Silja Piirainen (sivla)
● Ensimmäinen varapuheenjohtaja Saara Toivonen (elvoi) (MANU)
● *Toinen varapuheenjohtaja Onni Juntunen
● Sihteeri Roni Äikäs (sivla)
● Varasihteeri Pinja Pietarinen (sote)
● Viestintä- ja yhteistyökoordinaattori Miro Isotalo (elvoi)
● **Jäsen Otto Mujunen (sote)
● *Jäsen Pessi Lemmetyinen (MANU)
● *Jäsen Malla Myyry (sote)
● *Jäsen Jesse Sipovaara

● Tutor Pia Salminen
● Tutor Kaija EL ibourki
● Lautakuntakummi Timo Salokorpi

*) Liittyivät myöhemmin
**) Erosi tehtävästään

Tammikuu

Marraskuussa järjestäytynyt nuorisovaltuusto kokousti 18.1. Kokouksessa Katja Lahtinen esitteli osallistavaa
budjetointia. Nuorisovaltuusto myös suunnitteli maakunnalliselta nuorisovaltuustolta saatujen
jääkiekkolippujen jakamista. Jakaminen toteutettiin myöhemmin arvonnalla, johon yläkouluikäiset
jämsäläiset pääsivät osallistumaan.

Helmikuu

Helmikuun kokouksessa 15.2 nuorisovaltuusto kartoitti mahdollisuutta saada Jämsään moposuoraa, ja
keskusteli kaupungeista ja kunnista, joissa sellainen on.
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Kokouksen lisäksi nuorisovaltuusto julkaisi ensimmäisen lehtikirjoituksensa Jämsän Seudussa. Kirjoittajana
Pessi Lemmetyinen. Myös osallistavan budjetoinnin mainonta ja ideakeräys alkoivat.

Maaliskuu

Kokouksessaan 16.3. nuorisovaltuusto nimitti maakunnallisen nuorisovaltuuston ehdokkaikseen Pessi
Lemmetyisen ja Saara Toivosen. Nuorisovaltuusto käsitteli osallistavan budjetoinnin ideakeräyksen kautta
saadut ehdotukset ja niiden joukosta toteutettavat. Valtuusto käsitteli jämsäläiseltä nuorelta saadun
yhteydenoton, joka koski aikaisten aamujen haitallisuutta. Yhteydenoton pohjalta lähdettiin ideoimaan
aloitetta, joka toteutettiin keväällä 2023.

Osa valtuutetuista sai ilmastovaikuttamisen koulutusta Keski-Suomen ilmastotiimin järjestämässä
koulutuksessa. Nuorisovaltuustoa mainostettiin lukion opiskelijakunnan hallitukselle.

Huhtikuu

13.4. järjestetyssä kokouksessa nuorisovaltuustoon liittyi Malla-Noora Myyry ja Onni Juntunen Jämsän
lukiolta. Nuorisovaltuusto päätti osallistavan budjetoinnin määrärahan jakautumisesta ehdotusten välillä.
Jako on seuraava:
•Nuorisotoimintaan Kuorevedelle ja Koskenpäälle annetaan rahaa 350€/kylä
•Kaipolaan rakennetaan frisbeegolf-rata, vetovastuu tulee olemaan Kaipola-Olkkolan kyläyhdistyksellä.
Tähän sovittiin annettavaksi 600€
•Jämsän torilla järjestetään syksyllä ilmaiskonsertti nuorille. Tapahtuman järjestää nuvan kanssa
jämsäläisistä nuorista koostuva ryhmä. Tapahtuman järjestämiseen annetaan 2800€ ja tapahtuman
oheistoimintoihin 300€
•Jämsän keskustan nuorisotilalle hankitaan nyrkkeilynukke Hermanni. Tälle rahoituksessa löytyy 600€.

Nuorisovaltuusto aloitti yhteistyön Jämsän 4H:n kanssa POPCORNIA-hankkeen tiimoilta. Kevään, kesän ja
syksyn aikana valtuusto kokoontui 4H:n edustajien kanssa monesti. Hanke huipentui Viron matkaan keväällä
2023.

Toukokuu

Kokouksessaan 17.5 nuorisovaltuusto edisti sen toteutukseen jääneiden osallistavan budjetoinnin kohteiden
suunnittelua. Nuorisovaltuusto ryhtyi konseptoimaan syksyllä järjestettävää nuorten taidetapahtumaa.

Nuorisovaltuusto tapasi Keski-Suomen hyvinvointialueen edustajien Tero Mannisen ja Maria-Kaisa Aulan
kanssa keskustellakseen sotemuutoksesta. Puheenjohtaja Silja Piirainen piti edustuspuheenvuoron
Keski-Suomen hyvinvointialueen keskustelukierroksella Jämsän sairaalan auditoriossa 19.5

Kesäkuu

Nuorisovaltuustolla ei ollut virallista kokousta kesäkuussa.

Tapahtuma X:ksi nimetyn nuorten taidetapahtuman työryhmän kokoustivat useaan otteeseen kesäkuussa.
Tapahtuma toteutettiin syyskuussa 2022.

Valtuusto ruokaili kaupunginjohtaja Hanna Helasteen kanssa ja keskusteli mm. kaupungin strategiasta.
Nuorisovaltuustolla oli myös edustus Akuliinassa järjestetyssä perhetapahtumassa 12.6. ja Liikennepuiston
perhepäivässä 21.6.

Heinäkuu
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Nuorisovaltuustolla ei ollut aktiivista toimintaa heinäkuussa.

Elokuu

9.8. järjestetyssä kokouksessa tehtiin päätös nuorisovaltuuston edustushuppareiden hankinnasta.
Nuorisovaltuusto päätti myös osallistua Nuva ry:n Nuvan aloitteesta -kampanjaan, joka tarjosi edellytyksiä
omien aloitteiden tekemiseen ja ideointiin.

Nuorisovaltuusto edusti osallistavan budjetoinnin varoista rahoitetun Kaipolan frisbeegolf-radan avajaisissa.
Työryhmät edistivät ahkerasti Tapahtuma X:ään liittyvissä asioissa.

Syyskuu

Syyskuussa nuorisovaltuustolla ei ollut virallista kokousta useiden sairastapausten vuoksi.

Nuorisovaltuusto edusti Nuva ry:n Huippukokouksessa Helsingissä ja Aktiivipäivillä Jyväskylässä. Tapahtuma
X toteutettiin 9.9. Jämsän Äijän aukiolla. Esiintymässä oli useita jämsäläisiä nuoria ja osallistujia
tapahtumassa oli satoja. Tapahtuman jälkeen nuorisovaltuusto ryhmäytyi viettämällä yötä Nuorten Raitilla.
Valtuusto osallistui myös Raitti-kompleksin vihkiäisjuhlien viettoon.

Lokakuu

Kokouksessaan 4.10 nuorisovaltuusto käsitteli lausuntoaan kaupungin ympäristöohjelman luonnoksesta.
Myös aikaisten aamujen haitallisuus nousi taas keskusteluun. Nuorisovaltuusto päätti aloittaa yleisen
keskustelun aiheesta, ja alkoi kerätä tietoa keväällä 2023 toteutunutta aloitettaan varten.

Nuorisovaltuusto järjesti Jämsän Jokipartion nuortenryhmälle kunnallista vaikuttamista mallintavan
nuorisovaltuustosimulaation.

Marraskuu

Nuorisovaltuusto keskusteli kokouksessaan 1.11. kouluruoan laadusta, eduskuntavaalien alla pidettävistä
puoluepaneeleista, julkisen liikenteen tiimoilta saadusta yhteydenotosta sekä Nuva ry:n koulutuksista.
Nuorisovaltuusto päätti aloittaa puoluepaneelin valmistelemisen myöhemmin, kevään 2023 puolella.
Teimme myös kyselyn Jämsän alueen joukkoliikenteestä. Suomen Nuorisovaltuustojen liiton koulutus
päätettiin myös pitää keväällä 2023.

Nuorisovaltuusto oli yhdessä 4H:n edustajien kanssa POPCORNIA-hankkeen tiimoilta Jämsän joulukadun
avajaisissa myymässä paistamiaan lettuja. Annoimme myös julkisen lausunnon pettymyksestämme Gradian
leikkauspäätöksien suhteen. Nuvan puheenjohtaja Silja Piirainen sekä 1. varapuheenjohtaja Saara Toivonen
edustivat nuorisovaltuustoa alueelisen nuorisotyöverkoston tapaamisessa Jämsässä.

Joulukuu

Kokouksessaan 13.12. nuorisovaltuusto päätti toteuttaa kyselyn joukkoliikenteen toimivuudesta ja siihen
liittyvistä toiveista Jämsän alueella. Tulokset toimitettiin myöhemmin kaupungin logistkolle.
Nuorisovaltuusto päätti edistää kouluaamuista syntyvää keskustelua entistä voimakkaammin.
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Nuorisovaltuuston edustajat esiintyvät mm. Ylen paikallistoimituksen tekemässä artikkelissa, johon
pohjautuva uutissähke esitettiin myös Ylen valtakunnallisissa iltauutisissa.

Nuorisovaltuuston 1. varapuheenjohtaja Saara Toivonen edusti valtuustoa kaupungin itsenäisyyspäivän
juhlassa toimiessaan palkinnonjakajana. Nuorisovaltuusto vietti jouluruokailua ja reflektoi yhdessä kulunutta
vuotta. Myös tulevan vuoden toiminnan suunnittelu aloitettiin.


